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Transportudvalget har i brev af 7. september 2023 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DD). 

Spørgsmål nr. 339: 

Vil ministeren kommentere på artiklen ”Inge må vente flere timer 

ved postkassen”, der blev bragt på sn.dk den 7. september 2023 og 

samtidig svare på, om ministeren mener, at Flextrafik bør være 

mere fleksible? 

Svar: 

Jeg har læst artiklen om Inge, der oplever udfordringer med flext-

rafik, og jeg kan godt forstå, at det omtalte kørselstilbud kan ople-

ves som ufleksibelt af borgeren.  

Det er de enkelte kommuner, der har ansvaret for at tilrettelægge 

flextrafikken som en del af den kollektive transport. Flextur bruges 

typisk, når kommunerne ikke finder grundlag for at køre bus i ru-

ter. Ligesom i den traditionelle kollektive transport med bus og tog 

er flextur tilrettelagt, så der køres fra et punkt til et andet.  

Jeg noterer mig, at Movia har tilkendegivet over for ministeriet, at i 

takt med at der bliver længere til forskellige turdestinationer som 

eksempelvis indkøb, kan det være naturligt at vurdere, om der skal 

skabes alternative muligheder for de borgere, som ikke selv har 

mulighed for at transportere sig.  

Jeg kan i forlængelse heraf oplyse, at regeringen har nedsat et ek-

spertudvalg om kollektiv mobilitet i hele landet, der skal se på den 

kollektive transport og komme med forslag til nye mobilitetsløs-

ninger. Jeg afventer resultatet af udvalgets arbejde, som munder 

ud i en endelig afrapportering ved udgangen af 2024.  

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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